

# **The Metropolis of Berlin: Urban Spaces, Cultural Mapping and Innovative Learning Cultures**

## **Die Metropole Berlin: Urbane Räume, Cultural Mapping und innovative Lernkulturen**

### **Publications**

Prof. Dr. habil. Joachim Broecher / Bröcher  
Europa-Universität Flensburg  
University of Flensburg,  
Flensburg, Germany

Last update: 24. Mai 2023

### **Buch-Kapitel / Book Chapters**

1. Bröcher, J. (2021). Transdisziplinäre Studien in der Metropole Berlin: Visuelle Spiegelungen. In J. Bröcher, *Anders lernen, arbeiten und leben. Für eine Transformation von Pädagogik und Gesellschaft* (S. 123-151). Bielefeld: transcript, Open Access, [Download](#), <https://doi.org/10.14361/9783839456514>.
2. Broecher, J. and Painter, J. F. (2021). Throwing out a net over Berlin. Educators in search of the metropole's creative potential. In R. Nata (Ed.), *Progress in Education, Vol. 66* (pp. 99-123). New York: Nova Science Publishers, Open Access, [Download](#).
3. Broecher, J. (2019). When children plan a trip on their own. In J. Broecher (Ed.), *Creating learning spaces: Experiences from educational fields* (pp. 91-114). Bielefeld: Transcript, [Download](#), <https://doi.org/10.14361/9783839448878>, Open Access Program Knowledge Unlatched.

## Bücher / Books

4. Bröcher, J. (2022). *Berlin-Passagen, Cultural Mapping und transdisziplinäre Erkundungen im urbanen Raum. Notizen, zwischen Feldtagebuch und Lyrik*. Norderstedt: Books on Demand, [Link](#).
5. Broecher, J. (2015). Father and son on the road: When children are allowed to develop their own travel plans and carry them out. *Studies in Social, Emotional and Behavioral Education, Vol. 5*. Norderstedt bei Hamburg: Books on Demand, [Download](#).

## Theorielandkarten / Posters

6. Bröcher, J. (2019). *Cultural Mapping in Berlin: Impulse der Metropolenforschung für das Entwerfen von innovativen Schul- und Lernkulturen* (Beiträge No. 61-72). ResearchGate, 25. November 2019, DOI: 10.13140/RG.2.2.14426.70084, [Download](#).
7. Bröcher, J. (2019). *Cultural Mapping in Berlin: Impulse der Metropolenforschung für das Entwerfen von innovativen Schul- und Lernkulturen* (Beiträge No. 46-60). ResearchGate, 23. Juni 2019, DOI: 10.13140/RG.2.2.34690.53448, [Download](#).
8. Broecher, J. and Painter, J. F. (2019). *Spaces of commoning, in Berlin and other cities, and their potential for the building of sustainable social communities and educational cultures*. 49<sup>th</sup> annual conference of the Urban Affairs Association (UAA): Claiming Rights to the City: Community, Capital, and the State, April 24–27, 2019, Los Angeles, California, Luskin Conference Center (poster presentation); ResearchGate, May 2, 2019, DOI: 10.13140/RG.2.2.31459.20002/1, [Download](#).
9. Bröcher, J. (2018). *Cultural Mapping in Berlin: Impulse der Metropolenforschung für das Entwerfen von innovativen Schul- und Lernkulturen* (Beiträge No. 37-45). ResearchGate, 1.10.2018; DOI: 10.13140/RG.2.2.15558.32322/1, [Download](#).
10. Bröcher, J. (2018). *Cultural Mapping in Berlin: Impulse der Metropolenforschung für das Entwerfen von innovativen Schul- und Lernkulturen* (Beiträge No. 1-36). ResearchGate, 26.7.2018; DOI: 10.13140/RG.2.2.16379.82721/1; [Download](#).
11. Broecher, J., Davis, J. H., and Painter, J. F. (2017). *Greenhouse Berlin: What can we learn from the „Creative City“ for the building of innovative school cultures? A first sketch of a research project in progress*. ResearchGate, February 8, 2017, DOI:10.13 140/RG.2.2.22794.47047, [Download](#).
12. Broecher, J., Painter, J. F. und Davis, J. H. (2017). *Treibhaus Berlin: Worin besteht das Anregungspotenzial der „Creative City“ für das Entwickeln von innovativen Schulkulturen? Eine erste Skizze zu einem Forschungsprojekt im Aufbau*. ResearchGate, 17.1.17, DOI: 10.13140/RG.2.2.12149.78563/3, [Download](#).